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Protokół Nr ORN.0012.2.7.2019 

posiedzenia Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki 

Rady Miejskiej w Olecku 

odbytego w dniu 26 czerwca 2019 r. 
 

 

Na stan 6 członków Komisji w posiedzeniu udział wzięło 6 – lista obecności  

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Pan Dawid Bondarenko. 

 

Protokołowała pracownik obsługi biurowej Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu 

Miejskiego w Olecku – Barbara Skarżyńska. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska, 

 Zastępca Skarbnika Gminy – Agata Jeglińska, 

 p.o. Kierownik Wydziału Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami – Maria     

Wiktorzak, 

 Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Anna Mitin, 

 Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa 

Zalewska-Drozd, 

 Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Edyta Truszczyńska, 

 Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir 

Hatalski, 

 Kierownik Wydziału Strategii i Rozwoju – Aneta Milczarek. 

 

Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko 

powitał przybyłych na posiedzenie i przedstawił następujący porządek posiedzenia: 

 

1. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

2. Analiza sprawozdania z wykonania budżetu gminy za rok 2018. 

3. Sprawy wniesione. 

4. Wnioski Komisji. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła porządek posiedzenia. 

 

 

Do punktu 1 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

 

a) projekt uchwały w sprawie powołania Zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów 

na ławników do sądów powszechnych; 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

poinformowała, iż do zespołu zgłosiły się 4 Radne: Renata Małgorzata Maciąg, Wioletta 

Dorota Żukowska, Anna Kaczor i Janina Anuszkiewicz. Zespół może być większy, zatem 

można zgłosić jeszcze kandydatury. Kandydatury na ławników zgłasza się do 30 czerwca 

2019 r., w związku z tym, że będzie to niedziela, termin przesuwa się do 1 lipca 2019 r.  

do godziny 16:00. Ławników do sądów okręgowych oraz do sądów rejonowych wybierają 

rady gmin, których obszar jest objęty właściwością tych sądów – w głosowaniu tajnym. Przed 

przystąpieniem do wyborów rada gminy powołuje zespół, który przedstawia na sesji rady 
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gminy swoją opinię o zgłoszonych kandydatach, w szczególności w zakresie spełnienia przez 

nich wymogów określonych w ustawie. Pierwsze zebranie zespołu zwołuje Przewodniczący 

Rady Miejskiej. 

 

Nie zgłoszono kandydatur  radnych do Zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów  

na ławników do sądów powszechnych. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie powołania 

Zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników do sądów powszechnych. 

 

  

b) projekt uchwały w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu nieruchomości 

zabudowanej budynkiem mieszkalnym oraz wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty 

od ceny jej sprzedaży na rzecz najemcy; 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

powiedziała, że projekt uchwały dotyczy pierwszeństwa w nabyciu nieruchomości położonej  

przy Placu Wolności 19a. W wyniku złożonego wniosku przez najemcę lokalu mieszkalnego 

wszczęta została procedura sprzedaży w drodze bezprzetargowej. W związku z tym, iż lokal 

stanowi całkowitą powierzchnię użytkową budynku, sprzedaży podlega faktycznie cały 

budynek mieszkalny. Uchwałą Nr ORN.0007.118.2011 Rady Miejskiej w Olecku z dnia  

29 grudnia 2011 r. w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikat od ceny sprzedaży 

lokali mieszkalnych na rzecz najemców oraz określenia warunków ich udzielania – określone 

są kryteria wyliczenia wysokości bonifikat przy sprzedaży lokali mieszkalnych ich 

najemcom. 

Uchwała nie obejmuje omawianego budynku, ponieważ budynek był i jest w złym stanie 

technicznym. Po rozbiórce pomieszczeń gospodarczych wymaga natychmiastowej 

interwencji, trzeba zabezpieczyć ścianę boczną. Burmistrz Olecka podjął więc decyzję  

o sprzedaży w formie bezprzetargowej. Wyznaczono działkę o powierzchni 108 m² 

zawierającą obrys budynku oraz pas przed budynkiem umożliwiający dojście do niego. 

Najemcy wykonają remont we własnym zakresie. Nabywcy złożyli wniosek o udzielenie 

bonifikaty w wysokości 90% od ceny sprzedaży przedmiotowej nieruchomości. Zgodnie  

z dotychczasowymi kryteriami uchwały Nr ORN.0007.118.2011 bonifikata nie może być 

niższa niż 10% i wyższa niż 90% ceny sprzedaży nieruchomości. Wysokie potrzeby 

remontowe budynku przy Placu Wolności 19a wskazują, że wysokość bonifikaty powinna 

wynieść ponad 100%. 

 

Członek Komisji – Marcin Roszko 

zapytał, czy najemcy będą właścicielami całego budynku. 

 

p.o. Kierownik Wydziału Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami – Maria Wiktorzak 

odpowiedziała, że tak. W budynku znajduje się tylko 1 lokal mieszkalny. Wcześniej budynek 

nie był przeznaczony do sprzedaży. W wyniku kolejnego złożonego wniosku przez najemcę 

lokalu mieszkalnego  wszczęta została procedura sprzedaży. Właściwy organ może udzielić 

bonifikaty od ceny ustalonej zgodnie z zapisami ustawy o gospodarce nieruchomościami  

na podstawie uchwały rady, jeżeli nieruchomość jest sprzedawana na cele mieszkaniowe. 

 

Więcej pytań ani uwag nie zgłaszano. 
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Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyznania 

pierwszeństwa w nabyciu nieruchomości zabudowanej budynkiem mieszkalnym oraz 

wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny jej sprzedaży na rzecz najemcy. 

 

 

c) projekt uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Olecko oraz określenia granic obwodów publicznych szkół 

podstawowych; 

 

Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Anna Mitin 

oznajmiła, że obecnie funkcjonująca sieć szkół podstawowych i granice ich obwodów 

określone zostały Uchwałą Nr ORN.0007.22.2017 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 24 marca 

2017 r. w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego. W załączniku nr 3 do w/w uchwały podano projekt granic obwodów szkół  

od 1 września 2019 r. 

Na mocy art. 81 ust. 2 ustawy z dnia 22 listopada 2018 r. o zmianie ustawy – Prawo 

oświatowe, ustawy o systemie oświaty oraz niektórych innych ustaw (Dz. U. z 2018 r. poz. 

2245 z późn. zm.) powyższa uchwała traci moc z dniem 31 sierpnia 2019 r. Zgodnie z art. 39 

ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. Prawo oświatowe (Dz. U. z 2018 r. poz. 996 z późn. zm.) 

zachodzi konieczność podjęcia nowej uchwały obowiązującej od 1 września 2019 r. 

Przedłożony projekt uchwały nie przewiduje zmian merytorycznych w porównaniu do stanu 

zawartego w załączniku nr 3 do obecnie funkcjonującej uchwały w zakresie sieci 

dotychczasowych szkół podstawowych i w zakresie granic ich obwodów. W Gminie Olecko 

nadal funkcjonuje 8 szkół podstawowych: Szkoła Podstawowa Nr 1, Szkoła Podstawowa  

Nr 2, Szkoła Podstawowa Nr 3, Szkoła Podstawowa Nr 4 w Olecku oraz Szkoła Podstawowa 

w Gąskach, Szkoła Podstawowa w Babkach Oleckich, Szkoła Podstawowa w Judzikach oraz 

Szkoła Podstawowa w Kijewie. Dokonano jedynie zmiany w zakresie nazewnictwa ulic  

w obwodzie Szkoły Podstawowej Nr 1 im. Henryka Sienkiewicza w Olecku, których nazwy 

zostały zmienione na podstawie ustawy dekomunizacyjnej: 

- uchwałą Nr ORN.0007.46.2017 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 30 czerwca 2017 r.  

w sprawie zmiany nazwy ulicy w mieście Olecko - z ,,Armii Ludowej” na ’’Czesława 

Miłosza’’, 

- uchwałą Nr ORN.0007.47.2017 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 30 czerwca 2017 r. 

w sprawie zmiany nazwy ulicy w mieście Olecko – z ,,Bohaterów Białostocczyzny”  

na ’’Stanisława Lema’’, 

- uchwałą Nr ORN.0007.54.2017 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 25 sierpnia 2017 r.  

w sprawie zmiany nazwy ulicy w mieście Olecko - z ,,Mereckiego” na ‘’Janusza Korczaka’’. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Warmińsko - Mazurskiego Kuratora 

Oświaty. 

Do projektu uchwały wprowadza się autopoprawkę polega na poprawieniu błędów pisarskich 

w nazwach miejscowości i ulic: „Dąbrowskie - osada” na „Dąbrowskie - Osada”, zamiast  

„ul. Osiedle Siejnik I 14” - „Osiedle Siejnik I 14”, zamiast „Giże – Osada” winno być „Giże”, 

zamiast „Dąbrowskie – wieś” - „Dąbrowskie”. Ponadto w paragrafie 2 był zapis „§ 2. 

Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Olecka.”, jednak zgodnie z procedurami tego 

zapisu nie stosuje się, zatem zostaje wykreślony. 

 

Członek Komisji – Wacław Olszewski 

zapytał, czy znana jest liczba uczniów szkół podstawowych na terenach wiejskich 

realizujących obowiązek szkolny od 1 września 2019 r. 

 

 



4 

 

Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Anna Mitin 

odpowiedziała, że zaprojektowana przy arkuszu organizacyjnym szkół liczba uczniów  

w Babkach Oleckich wyniesie 114 wraz z punktem przedszkolnym, w Judzikach 87,  

w Kijewie 43, w tym oddział przedszkolny – 16, oddział klasy III – 9, oddział klasy VIII – 18, 

w Gąskach 164 dzieci. 

 

Członek Komisji – Marcin Roszko 

spytał, ilu nauczycieli będzie pracować w szkole w Kijewie. 

 

Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Anna Mitin 

oznajmiła, że 9 nauczycieli. 

 

Członek Komisji – Wacław Olszewski 

stwierdził, że trzeba przeanalizować, jakie będą koszty przypadające na 1 ucznia 

 

Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Anna Mitin 

powiedziała, że trzeba zastanowić się nad funkcjonowaniem szkoły w Kijewie w przyszłym 

roku szkolnym. 

 

Więcej pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, uwzględniając autopoprawkę Burmistrza, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Olecko oraz określenia granic obwodów publicznych szkół 

podstawowych.   

 

 

d) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania 

Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej w Judzikach; 

 

Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Anna Mitin 

powiedziała, iż Zespół Wychowania Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej w Judzikach 

został utworzony uchwałą Nr XLI/387/10 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 30 czerwca 2010 r. 

w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej  

w Judzikach. 

Zgodnie z § 6 rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej z dnia 28 sierpnia 2017 r.  

w sprawie rodzajów form wychowania przedszkolnego, warunków tworzenia i organizowania 

tych form oraz sposobu ich działania (Dz. U. z 2017 r. poz. 1657 i 2446) organ prowadzący 

ustala jego organizację. 

Obecnie obowiązująca uchwała nie zawiera wszystkich zapisów wymaganych ww. 

rozporządzeniem, bądź niektóre z nich są nieaktualne, zatem konieczne jest jej dostosowanie 

do wymogów prawa. 

Projekt uchwały: 

 dookreśla dzienny wymiar zajęć, w tym dzienny wymiar zajęć bezpłatnego nauczania, 

 dookreśla dni tygodnia, w których prowadzone są zajęcia, 

 ustala warunki pobytu dzieci w Zespole Wychowania Przedszkolnego zapewniające 

im bezpieczeństwo, 

 uchyla nieobowiązujące zapisy dotyczące warunków przyjmowania dzieci na zajęcia. 

Szczegóły: 

1) w § 2 ust.1 otrzymuje brzmienie: 
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„1. Zespół Wychowania Przedszkolnego realizuje cele i zadania wynikające z ustawy Prawo 

oświatowe oraz wydanych na jej podstawie aktów wykonawczych, a w szczególności  

w podstawie programowej wychowania przedszkolnego.”, wcześniej zapis zawierał zapis  

o ustawie o systemie oświaty; 

2) w § 3: 

a) ust.1 otrzymuje brzmienie: 

„1. Ustala się dzienny wymiar godzin zajęć świadczonego w Zespole Wychowania 

Przedszkolnego nauczania, wychowania i opieki w wymiarze: 

- 4 godzin, w tym 4 godziny zajęć bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki – przy grupie 

liczącej do 20 dzieci, 

- 5 godzin, w tym 5 godzin zajęć bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki – przy grupie 

liczącej od 21 do 25 dzieci.”, 

b) uchyla się ust.2, w którym powoływano się na rozporządzenie w sprawie innych form 

wychowania przedszkolnego, warunków tworzenia i organizowania tych form oraz sposobu 

ich działania, przepis jest nieaktualny; 

c) ust.4 otrzymuje brzmienie: 

„4. Zajęcia prowadzone są przez 5 dni w tygodniu, w dni robocze od poniedziałku do piątku, 

z wyjątkiem dni ustawowo wolnych od pracy oraz innych przerw ustalonych przez organ 

prowadzący”. Wcześniej określono prowadzenie zajęć przez 4 – 5 dni w tygodniu; 

d) dodaje się ust.7 w brzmieniu: 

„7. Godziny rozpoczęcia i zakończenia zajęć w Zespole Wychowania Przedszkolnego ustala 

dyrektor Szkoły Podstawowej w Judzikach, uwzględniając potrzeby rodziców/opiekunów 

dzieci zapisanych do Zespołu.”; 

3) uchyla się rozdział 4 – poprzednio wedle zapisów do Zespołów przyjmowano dzieci  

w wieku od 3 do 5 lat, jednak ustawa Prawo oświatowe określiła, iż mogą być przyjmowane 

również 6-latki oraz za zgodą dyrektora 2,5-latki, kompetencje ku temu ma ustawodawca; 

4) w § 5 uchyla się ust. 7– częściowe zapisy dotyczące bezpieczeństwa dzieci podczas pobytu 

w Zespole, uwzględniony w rozdziale o prawach i obowiązkach wychowanków. Nowe 

rozporządzenie wymaga, aby był zapis Warunki pobytu dzieci w zespole wychowania 

przedszkolnego zapewniające im bezpieczeństwo; 

5) po rozdziale 5 dodaje się rozdział 5a w brzmieniu: 

„Rozdział 5a. 

Warunki pobytu dzieci w zespole wychowania przedszkolnego zapewniające  

im bezpieczeństwo” określając szczegółowe warunki. 

6) uchyla się § 8 – warunki organizowania zajęć w czasie poza czasem nauczania, gdzie 

szczegółowe organizacje zajęć uchwala dyrektor w arkuszu organizacyjnym Zespołu 

Wychowania Przedszkolnego zatwierdzonym przez Burmistrza. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej  

w Judzikach. 

 

e) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania 

Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej w Babkach Oleckich; 

 

Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Anna Mitin 

poinformowała, iż Zespół Wychowania Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej w Babkach 

Oleckich został utworzony uchwałą Nr XLI/388/10 Rady Miejskiej w Olecku z dnia  
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30 czerwca 2010 r. w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy Szkole 

Podstawowej w Babkach Oleckich. 

Zgodnie z § 6 rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej z dnia 28 sierpnia 2017 r.  

w sprawie rodzajów form wychowania przedszkolnego, warunków tworzenia i organizowania 

tych form oraz sposobu ich działania (Dz. U. z 2017 r. poz. 1657 i 2446) organ prowadzący 

ustala jego organizację. 

Obecnie obowiązująca uchwała nie zawiera wszystkich zapisów wymaganych w/w 

rozporządzeniem, bądź niektóre z nich są nieaktualne, zatem konieczne jest jej dostosowanie 

do wymogów prawa. Wprowadzone zmiany są identyczne jak w projekcie uchwały  

zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy 

Szkole Podstawowej w Judzikach, poza określeniem dziennego wymiaru zajęć: 

w § 3: 

a) ust.1 otrzymuje brzmienie: 

„1. Ustala się dzienny wymiar godzin zajęć świadczonego w Zespole Wychowania 

Przedszkolnego nauczania, wychowania i opieki w wymiarze 4 godzin, w tym 4 godziny 

zajęć bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki.”, ponieważ nie ma możliwości 

wprowadzenia 5 godzin zajęć z powodów lokalowych. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej  

w Babkach Oleckich. 

 

 

f) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania 

Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej im. Marszałka Józefa Piłsudskiego  

w Gąskach; 

 

Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Anna Mitin 

oznajmiła, iż Zespół Wychowania Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej im. Marszałka 

Józefa Piłsudskiego w Gąskach został utworzony uchwałą Nr XLI/386/10 Rady Miejskiej  

w Olecku z dnia 30 czerwca 2010 r. w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania 

Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej im. Marszałka Józefa Piłsudskiego w Gąskach. 

Zgodnie z § 6 rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej z dnia 28 sierpnia 2017 r.  

w sprawie rodzajów form wychowania przedszkolnego, warunków tworzenia i organizowania 

tych form oraz sposobu ich działania (Dz. U. z 2017 r. poz. 1657 i 2446) organ prowadzący 

ustala jego organizację. 

Obecnie obowiązująca uchwała nie zawiera wszystkich zapisów wymaganych w/w 

rozporządzeniem, bądź niektóre z nich są nieaktualne, zatem konieczne jest jej dostosowanie 

do wymogów prawa. Wprowadzone zmiany są identyczne jak w projekcie uchwały  

zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy 

Szkole Podstawowej w Judzikach. 

Ponadto wprowadza się autopoprawkę dotyczącą zapisu w § 1 powołano się niewłaściwie  

w tytule uchwał zmieniających na nazwę Szkoły Podstawowej im. Marszałka Józefa 

Piłsudskiego w Gąskach stosując wyrażenie „oddziały integracyjne”, które zostały uchylone 

w 2018 roku. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 
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Opinia Komisji: 

Komisja, uwzględniając autopoprawkę Burmistrza, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania 

Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej im. Marszałka Józefa Piłsudskiego w Gąskach. 

 

 

g) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania 

Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej w Kijewie; 

 

Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Anna Mitin 

powiedziała, iż Zespół Wychowania Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej w Kijewie 

został utworzony uchwałą Nr ORN.0007.38.2018 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 25 maja 

2018 r. w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy Szkole 

Podstawowej w Kijewie. 

Zgodnie z § 6 rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej z dnia 28 sierpnia 2017 r.  

w sprawie rodzajów form wychowania przedszkolnego, warunków tworzenia i organizowania 

tych form oraz sposobu ich działania (Dz. U. z 2017 r. poz. 1657 i 2446) organ prowadzący 

ustala jego organizację. 

W/w rozporządzenie nie nakłada na organ prowadzący obowiązku ustalenia warunków 

przyjmowania dzieci na zajęcia, wobec powyższego uchyla się rozdział 4 obowiązującej 

uchwały. Poprzednio wedle zapisów do Zespołów przyjmowano dzieci w wieku od 3 do 6 lat, 

jednak ustawa Prawo oświatowe określiła, iż  za zgodą dyrektora mogą być przyjmowane  

2,5-latki, kompetencje ku temu ma ustawodawca. 

Dokonuje się również zmiany w zapisie § 6 pkt 1 obowiązującej uchwały poprzez odwołanie 

się do aktu wprowadzającego rozporządzenie w sprawie rodzajów form wychowania 

przedszkolnego, warunków tworzenia i organizowania tych form oraz sposobu ich działania. 

W przypadku zmiany rozporządzenia nie będzie istniała konieczność zmiany uchwały. 

Liczba dzieci w grupie wynosi do 16 wychowanków. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej  

w Kijewie. 

 

 

h) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wysokości opłat  

za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem 

przedszkolnym w prowadzonych przez Gminę Olecko: przedszkolu, oddziałach 

przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz w innych formach wychowania 

przedszkolnego; 

 

Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Anna Mitin 

poinformowała, iż uchwała Nr ORN.0007.31.2018 Rady Miejskiej w Olecku z dnia  

27 kwietnia 2018 r. w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym w prowadzonych przez 

Gminę Olecko: przedszkolu, oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz  

w innych formach wychowania przedszkolnego w § 1 określa, że w publicznym przedszkolu, 

oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz innych formach wychowania 

przedszkolnego prowadzonych przez Gminę Olecko nauczanie, wychowanie i opieka 

realizowane jest bezpłatnie w wymiarze 5 godzin dziennie. Ustawa Prawo oświatowe określa, 
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że publiczna inna forma wychowania przedszkolnego zapewnia bezpłatne nauczanie, 

wychowanie i opiekę w czasie ustalonym przez organ prowadzący, nie krótszym jednak niż 

czas określony w przepisach. 

W uchwale zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania 

Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej w Judzikach oraz w uchwale zmieniającej uchwałę 

w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej  

im. Marszałka Józefa Piłsudskiego w Gąskach Rada Miejska w Olecku ustala dzienny wymiar 

godzin zajęć świadczonego w Zespole Wychowania Przedszkolnego nauczania, wychowania  

i opieki w wymiarze: 4 godzin, w tym 4 godzin zajęć bezpłatnego nauczania, wychowania  

i opieki – przy grupie liczącej do 20 dzieci, 5 godzin, w tym 5 godzin zajęć bezpłatnego 

nauczania, wychowania i opieki – przy grupie liczącej od 21 do 25 dzieci. 

W uchwale zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania 

Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej w Babkach Oleckich oraz w uchwale w sprawie 

utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej w Kijewie Rada 

Miejska w Olecku ustala dzienny wymiar godzin zajęć świadczonego w Zespole Wychowania 

Przedszkolnego nauczania, wychowania i opieki w wymiarze 4 godzin, w tym 4 godziny 

zajęć bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki. 

W przedstawionym projekcie uchwały proponuje się, aby bezpłatne nauczanie, wychowanie  

i opieka w innych formach wychowania przedszkolnego realizowane było w wymiarze 

określonym w uchwale ustalającej organizację zespołu wychowania przedszkolnego. 

Uchwała w § 1 otrzymuje brzmienie: 

„§ 1. W publicznym przedszkolu i oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Olecko nauczanie, wychowanie i opieka realizowane jest 

bezpłatnie w wymiarze 5 godzin dziennie, zaś w publicznych innych formach wychowania 

przedszkolnego – w wymiarze ustalonym w uchwale ustalającej organizację punktu 

przedszkolnego lub zespołu wychowania przedszkolnego.” poprzednio miał brzmienie  

„§ 1. W publicznym przedszkolu i oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Olecko nauczanie, wychowanie i opieka realizowane jest 

bezpłatnie w wymiarze 5 godzin dziennie.” 

w § 2 ust. 2 otrzymuje brzmienie: 

„2. Wysokość opłaty za każdą godzinę świadczeń w zakresie wychowania przedszkolnego 

obejmującego nauczanie, wychowanie i opiekę, realizowanego w czasie przekraczającym 

wymiar zajęć, o którym mowa w § 1 wynosi 1 zł.” Poprzednio zapis określał wysokość opłaty 

za każdą rozpoczętą godzinę świadczeń w zakresie wychowania przedszkolnego wynosi 1 zł. 

W ubiegłym roku nadzór Wojewody wydał rozstrzygnięcie w tej kwestii. 

Wprowadza się autopoprawkę dotyczącą zwolnień z opłaty. Pierwotnie zwolnienia z opłat 

dokonywał dyrektor przedszkola, natomiast nie uwzględniono dyrektorów szkół 

podstawowych, w których znajdują się oddziały przedszkolne bądź inne formy wychowania 

przedszkolnego i należy tą kwestię uregulować. 

 

Członek Komisji – Wacław Olszewski 

zapytał, czy spadła wysokość dotacji na 1 ucznia do przedszkoli niepublicznych. 

 

Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Anna Mitin 

odpowiedziała, że kwestie udzielania dotacji do przedszkoli niepublicznych uregulowane  

są w ustawie o finansowaniu zadań oświatowych. Kwota podstawowa wyliczana jest  

na 1 ucznia w stosunku do danych przedszkoli zgodnie ze wzorem określonym w ustawie.  

Na początku roku ustalana jest kwota podstawowa kwota dotacji na podstawie budżetu, który 

zaplanowany jest na początku roku i przyjętej liczbie statystycznej dzieci przyjętych do tych 

wyliczeń na stan 30 września. W ciągu roku obowiązkowa kwota dotacji jest aktualizowana. 

W roku 2019 pierwszy raz aktualizacja odbyła się w kwietniu na podstawie budżetu  

z 31 marca 2019 r. Zmiany w budżecie wpłynęły na spadek tej kwoty. 



9 

 

Członek Komisji – Wacław Olszewski 

spytał, czy obecna kwoty dotacji jest dużo niższa. 

 

Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Anna Mitin 

powiedziała, że o 40,00 zł na 1 dziecko. W tej chwili dotacja wynosi  ponad 616,00 zł, 

poprzednio ponad 650,00 zł. Kwota ta nie jest ostateczna, będzie ona jeszcze wyliczana 

według stanu na 30 września 2019 r. i będzie to decydująca wartość, jaką otrzymają 

przedszkola niepubliczne. 

 

Członek Komisji – Marcin Roszko 

zadał pytanie, czy sprawa sądowa w związku z pozwaniem przez niepubliczne przedszkole 

Urzędu Miejskiego w Olecku została zakończona. 

 

Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Anna Mitin 

oznajmiła, że odbyło się kilka rozpraw sądowych, obecnie powoływany jest biegły sądowy  

do rozpoznania. 

 

Więcej pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, uwzględniając autopoprawkę Burmistrza, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie 

z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym  

w prowadzonych przez Gminę Olecko: przedszkolu, oddziałach przedszkolnych w szkołach 

podstawowych oraz w innych formach wychowania przedszkolnego. 
 

 

i) projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2019 - 2025; 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – Edyta Truszczyńska 

powiedziała, iż Gminny Program Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie na lata 2019 – 2025 jest kontynuacją poprzedniego Programu 

obowiązującego na lata 2013 – 2018. Konieczność podejmowania działań zapobiegających 

przemocy w rodzinie wynika z ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu przemocy  

w rodzinie ( Dz. U. z 2015 r. poz. 1390, z 2019 r. poz. 730), która określa zadania w zakresie 

przeciwdziałania przemocy oraz zasady postępowania wobec osób dotkniętych przemocą  

w rodzinie i osób ją stosujących. 

Zgodnie z art. 6 pkt 2 ww. ustawy, obowiązkiem gminy jest tworzenie gminnego systemu 

przeciwdziałania przemocy w rodzinie, między innymi poprzez opracowanie i realizację 

gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy  

w rodzinie. Program został opracowany przez Przewodniczącą Zespołu Interdyscyplinarnego  

ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie, specjalisty pracy socjalnej – Elżbietę Chomicz. 

Zespół został utworzony na podstawie Zarządzenia Nr ORN.0050.137.2011 Burmistrza 

Olecka z dnia 12 września 2011 r. W skład Zespołu wchodzą przedstawiciele jednostek 

organizacyjnych pomocy społecznej: Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej, Powiatowe 

Centrum Pomocy Rodzinie; Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych; 

policji; oświaty; ochrony zdrowia; organizacji pozarządowych, przedstawiciel Towarzystwa 

Przyjaciół Dzieci oraz kuratorzy sądowi.  Zespół spotyka się raz na kwartał. MOPS prowadzi 

tzw. niebieskie karty w rodzinach, gdzie występuje podejrzenie występowania przemocy.  

W tej chwili prowadzonych jest około 100 postępowań – 100 rodzin objętych jest procedurą 
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niebieskiej karty. Procedury te zazwyczaj rozpoczyna policja, w mniejszej części służba 

zdrowia czy placówki edukacyjne. 

Zadaniem realizatorów Programu jest tworzenie i prowadzenie działań organizacyjnych  

i prawnych związanych z przeciwdziałaniem przemocy w rodzinie oraz dostarczenie 

społeczeństwu wiedzy o zjawisku przemocy i sposobach radzenia sobie z tym problemem,  

a także motywowanie społeczności lokalnej do podejmowania dalszych działań na rzecz ofiar 

przemocy. 

Program jest przyjmowany w chwili tragedii śmierci 9-miesięcznej dziewczynki. Czynności 

monitorujące rodzinę przez MOPS przebiegały prawidłowo i nie wskazywało na możliwość 

wystąpienia takiego dramatu. 

 

Komisja krótko poruszyła sprawę tragedii w kontekście działań MOPS. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy 

w Rodzinie na lata 2019 - 2025. 

 

 

j) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ponowne wynajęcie pomieszczeń 

gospodarczych i garaży; 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

oznajmił, iż do wyłącznej właściwości Rady Miejskiej należy podejmowanie uchwał  

w sprawach majątkowych gminy, przekraczających zakres zwykłego zarządu, dotyczących 

zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub 

wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony oraz uchwał  

w przypadku, gdy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat strony zamierzają zawrzeć 

kolejne umowy, których przedmiotem jest ta sama nieruchomość. 

Niniejsza uchwała dotyczy wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów  

z dotychczasowymi najemcami, na pomieszczenia wykazane w załączniku do niniejszej 

uchwały, na okres do 3 lat. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na ponowne wynajęcie pomieszczeń gospodarczych i garaży. 

 

 

k) projekt uchwały w sprawie zmiany programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Olecko; 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

powiedział, że autopoprawką Burmistrza do uchwały budżetowej została wprowadzona 

zmiana polegająca na zabezpieczeniu kwoty w wysokości 5.000,00 zł w ramach programu 

współpracy z organizacjami pozarządowymi w zakresie ochrony zwierząt poprzez wspieranie 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi. Konkurs dla organizacji pozarządowych w zakresie 

zapobiegania bezdomności zwierząt został unieważniony ze względu na brak zainteresowania 

- nikt nie złożył oferty. Jednocześnie program powszechnej sterylizacji cieszy się bardzo 
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dużym zainteresowaniem i już w tej chwili środki na ten cel zostały wyczerpane, dlatego 

zasadne jest przesunięcie 5.000,00 zł niewykorzystanych przez organizacje pozarządowe  

na sterylizację zwierząt na okres do 3 lat. 

 

Członek Komisji – Wacław Olszewski 

zapytał, czy zabrakło środków na sterylizację. 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że przeznaczone na ten cel środki w wysokości 30.000,00 zł szybko 

wykorzystano. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt  

na terenie Gminy Olecko. 

 

 

l) projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Olecka; 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

poinformował, że skarga dotyczy niewyżwirowania, a właściwie niewykonania 100 

metrowego odcinka drogi gminnej w obrębie Kukowo w gminie Olecko. Gospodarstwo 

obejmują 3 drogi gminne wewnętrzne: droga główna o nr geodezyjnym 101, którą gmina 

utrzymuje – żwirowanie, odśnieżanie itd., odbija od niej druga droga wewnętrzna użytkowana 

tylko rolniczo o nr geodezyjnym 97, trzecia droga wewnętrzna jest zaorana. Osoba skarżąca 

do tej pory miała dostęp przez nieruchomość sąsiednią. Doszło do podziałów, dostęp został 

zagrodzony. W związku z tym w dniu 12 lutego 2019 r. do tutejszego Urzędu wpłynął 

wniosek Pana K.N. o remont 100-metrowego odcinka drogi gminnej w obrębie Kukowo,  

o nr geodezyjnym 97, zaś sam wykona 137-metrowy odcinek drogi. Podczas wizji w terenie 

stwierdzono, że nieruchomość o nr geodezyjnym 99 przylega bezpośrednio do urządzonej  

i użytkowanej przez mieszkańców drogi wewnętrznej, stanowiącej własność Gminy Olecko, 

zlokalizowanej na działce o nr geodezyjnym 101, zaś działka o nr geodezyjnym 97 nie jest 

urządzoną drogą i nie podlega bieżącemu utrzymaniu, droga prywatna na działce o nr 

geodezyjnym 99 również nie jest urządzona. Stwierdzono, że możliwe jest wykonanie zjazdu 

na nieruchomość wnioskodawcy z drogi wewnętrznej o nr geodezyjnym 101. Wnioskodawca 

podnosił, że najkrótszy proponowany przez Gminę wariant wynosi 141 m, zaś wariant 

dotychczasowy to 137 m od drogi gminnej od budynku mieszkalnego (plus wnioskowany 100 

m odcinek gminny). 

 

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

powiedziała, że kiedyś była droga gminna w obrębie Kukowo, o nr geodezyjnym 97. 

Wnioskodawca zaczął prace, został wyłożony gruz w dziurach powstałych na drodze. Podczas 

rozmowie telefonicznej wyjaśnił, że prosi jedynie o wyżwirowanie 100-metrowego odcinka. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

stwierdziła, że jeśli tę drogę będą użytkować ciągniki, to żwirowanie nic nie da. 

Nieruchomość ma dostęp do drogi, natomiast gmina nie musi zapewniać dojazdu do samego 

budynku. 
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Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

oznajmiła, że wnioskodawca nie może zrobić drogi z drogi wewnętrznej o nr geodezyjnym 

101, ponieważ posiada gospodarstwo ekologiczne i nie może wprowadzić zmian. 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że gmina nie posiada tej inwestycji w budżecie, a zadanie polega na wykonaniu 

drogi, a nie jej żwirowaniu. Remont drogi wykonuje się, gdy ona istnieje, tu tej drogi nie ma. 

Droga to obiekt inżynieryjny wraz ze strukturą towarzyszącą, to obiekt budowlany. Gmina nie 

jest przeciwna wybudowaniu tej drogi, dla wnioskodawcy byłoby to wygodne rozwiązanie, 

ale gmina w tym budżecie nie ma przeznaczonych środków na ten cel.  Nie wie, czy zasadne 

jest też zobowiązywanie się do wykonania tej drogi w kolejnych latach. 

 

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

stwierdziła, że skoro droga uczęszczana jest przez rolników, to może pod tym względem 

można wyżwirować drogę. Wnioskodawca stwierdził, że sam rozsypie żwir. 

 

Członek Komisji – Grzegorz Wróblewski 

poddał pod rozwagę wyrównanie tej drogi polnej użytkowanej rolniczo za pomocą równiarki. 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

powiedział, że trzeba na ten cel przeznaczyć około 15.000,00 zł. Przewodniczący Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji przed rozpatrywaniem skargi również był przy nieruchomości 

wnioskodawcy i również jest zdania, że nie można przeznaczać środków finansowych, 

których obecnie gmina nie posiada. Nie chodzi o złą wolę gminy. 

 

Członek Komisji – Wacław Olszewski 

zapytał, czy wnioskodawca stale przebywa na terenie nieruchomości. 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że nie. Adres do korespondencji podano w miejscowości Olsztyn. Mieszkanka  

miejscowości Doliwy wnioskuje o przycięcie gałęzi przy drodze, która stanowi jedyny dojazd 

do jej nieruchomości. Jest to odcinek około 3 km. Rzeczywiście dojazd jest bardzo 

utrudniony, trzeba znaleźć środki na ten cel. Jest wiele przypadków, gdzie trzeba podjąć 

działania i znaleźć środki. Wnioskodawca uznał, że z powodu nie wykonania drogi zostało 

złamane prawo. Skarga została złożona do Samorządowego Kolegium Odwoławczego  

w Olsztynie. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

dodała, że Komisja Skarg (…) uznała skargę za bezzasadną, ponieważ nieruchomość  

ma zapewniony dostęp do drogi wewnętrznej o nr geodezyjnym 101. 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

powiadomił, że należałoby złożyć wniosek o urządzenie tej drogi do budżetu gminy  

na przyszły rok. Wnioski składa się do końca sierpnia. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

oznajmiła, że jeśli ktoś posiada gospodarstwo i korzysta z programów rolno-środowiskowych, 

nie musi posiadać drogi wybrukowanej, może przejechać przez pole nie urządzając jej i nie 

naruszy żadnego ekosystemu. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 
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Opinia Komisji: 

Komisja, przy 5 głosach za i 1 wstrzymującym, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Olecka, uznając skargę  

za bezzasadną. 

 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

poinformował na sesji zostanie zgłoszony wniosek o zmianę porządku obrad poprzez  

wniesienie stanowiska w sprawie poparcia budowy drogi S16, łączącej Miasto Ełk  

z Olsztynem oraz innymi miejscowościami. Jest dużo protestów w sprawie budowy drogi,  

w szczególności w okolicy Mikołajek. Samorządy przedstawiają stanowisko w celu 

niewycofywania tej inwestycji. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

dodała, że stanowisko zostało podjęte w Ełku, był projekt uchwały Województwa Warmińsko-

Mazurskiego. Rozwiązanie komunikacyjne jest bardzo potrzebne. 

 

Członek Komisji – Wacław Olszewski 

uważa, że trzeba popierać takie stanowiska. 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

dodał, że trzeba wyremontować istniejącą drogę S16, ilość zakrętów i wąska droga generują 

duże zużycie paliwa powodując zanieczyszczenie. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, przy 5 głosach za i 1 wstrzymującym, pozytywnie zaopiniowała projekt  

stanowiska w sprawie poparcia budowy drogi S16, łączącej Miasto Ełk z Olsztynem oraz 

innymi miejscowościami 
 

 

m) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zmiany przedstawiciela  

do reprezentowania gminy w Stowarzyszeniu „Euroregion Niemen”; 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

poinformowała, że Wojewoda Warmińsko-Mazurski w ramach nadzoru nad uchwałami  

i zarządzeniami organów gminy w § 3 uchwały Nr ORN.0007.38.2019 Rady Miejskiej  

w Olecku z dnia 26 kwietnia 2019 r. w sprawie zmiany przedstawiciela do reprezentowania 

gminy w Stowarzyszeniu „Euroregion Niemen" zauważył nieścisłość w terminie wejścia  

w życie przepisów ww. uchwały. Zmiana dotyczy zapisu „Uchwała wchodzi w życie po 

upływie 14 dni od dnia jej ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Warmińsko – 

Mazurskiego”, proponuje się zapis „Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia”. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie zmiany przedstawiciela do reprezentowania gminy w Stowarzyszeniu 

„Euroregion Niemen”. 

 

 

 



14 

 

n) projekt uchwały w sprawie zgłoszenia Sołectwa Kukowo do Programu Odnowy Wsi 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego; 

 

Kierownik Wydziału Strategii i Rozwoju – Aneta Milczarek 

oznajmiła, że Program Odnowy Wsi Województwa Warmińsko - Mazurskiego pod hasłem 

„Wieś Warmii, Mazur i Powiśla miejscem, w którym warto żyć ...” skierowany jest  

do sołectw województwa warmińsko - mazurskiego. Projekt realizowany jest od kilku lat, 

 do tej pory udział w nim biorą 2 sołectwa z Gminy Olecko: Lenarty i Gąski. W związku  

z ogłoszeniem przez Samorząd Województwa możliwości rozszerzenia liczby podmiotów 

objętych wsparciem w ramach Programu powiadomiono wszystkich sołtysów o możliwości 

zgłoszenia swojej inicjatywy. Otrzymano jedno zgłoszenie - z Sołectwa Kukowo. Uchwała 

Rady Miejskiej popierająca zgłoszenie jest załącznikiem obligatoryjnym do wzięcia udziału 

Sołectwa Kukowo w Programie. 

Dzięki uczestnictwu w Programie członkowie zgłoszonych sołectw będą mieli możliwość 

udziału w warsztatach, szkoleniach, wyjazdach studyjnych i spotkaniach mających na celu 

podnoszenie kwalifikacji i umiejętności przydatnych w działaniach na rzecz wsi. Co roku 

organizowany jest konkurs na granty, w roku 2019 kwota wynosiła do 20.000,00 zł. 

 

Członek Komisji – Marcin Roszko 

zapytał, czy te środki muszą zostać przeznaczone na konkretny cel. 

 

Kierownik Wydziału Strategii i Rozwoju – Aneta Milczarek 

odpowiedziała, że sołectwo, które wchodzi do Programu, opracowuje Program odnowy 

miejscowości. Jest to dokument strategiczny, który zawiera szereg najważniejszych małych 

inwestycji, które poprawią jakość życia mieszkańców. Na te inwestycje co roku będzie można 

składać wnioski i tylko na te przedsięwzięcia można aplikować. Mogą to być m.in. urządzenie 

plaży, altanki, mała architektura, oznaczenie szlaków turystycznych. 

 

Więcej pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zgłoszenia 

Sołectwa Kukowo do Programu Odnowy Wsi Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 

 

 

o) projekt uchwały w sprawie konsultacji społecznych z mieszkańcami gminy Olecko 

dotyczących budżetu obywatelskiego; 

 

Kierownik Wydziału Strategii i Rozwoju – Aneta Milczarek 

powiedziała, że regulacja dotycząca budżetu obywatelskiego została wprowadzona zmianą 

ustawy o samorządzie gminnym. Do tej pory budżet obywatelski był realizowany  

na podstawie zarządzenia Burmistrza. Od roku 2019 budżet obywatelski reguluje uchwała 

Rady Miejskiej, gdzie określono go jako specjalną formę konsultacji społecznych. Projekt 

regulaminu wskazuje wymogi formalne dotyczące zgłaszania projektów, procedury wyboru, 

oceny a także przeprowadzenia głosowania. 

Regulacja ta jest niezależna od uchwały w sprawie konsultacji społecznych, która reguluje 

konsultacje w pozostałym zakresie. 

W uchwale zawarto jedynie regulacje dotyczące kompetencji Rady, pozostałe zapisy 

omawiane podczas spotkania zespołu do spraw budżetu obywatelskiego będą wprowadzone 

zarządzeniem Burmistrza. 

Autopoprawka polega na uporządkowaniu błędów redakcyjnych, ujednoliceniu nazw 

własnych i usankcjonowanie załączników. 
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Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, uwzględniając autopoprawkę Burmistrza, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie konsultacji społecznych z mieszkańcami gminy Olecko 

dotyczących budżetu obywatelskiego. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

zaproponowała, aby korzystając z obecności autora „Raportu o stanie Gminy Olecko za 2018 

rok” – Anety Milczarek omówić Raport. Został on przygotowany szczegółowo na bazie 

informacji z różnych wydziałów Urzędu Miejskiego. Nie zlecono opracowania firmie  

z zewnątrz, dzięki czemu zaoszczędzono spore środki finansowe. Przedłożony Raport zawiera 

więcej informacji niż wymogi zawarte w ustawie o samorządzie gminnym. Na poprzednich 

posiedzeniach Komisji nie zostały zgłoszone uwagi, Raport wymaga poprawy błędów 

pisarskich. 

 

Kierownik Wydziału Strategii i Rozwoju – Aneta Milczarek 

dodała, że Rada Miejska ma kompetencje, aby określić zawartość Raportu na przyszły rok. 

Wskazane jest, aby uchwałę podjąć do końca roku. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

oznajmiła, że Przewodniczący Rady Miejskiej jest zdania, że należy określić zawartość 

Raportu na 2020 rok, aby nie powielać treści z innych programów, które są przedstawiane 

Radzie odrębnie. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Rafał Cezary Bielawski 

zauważył, iż Tabela 3. Przyrost naturalny w gminie Olecko w latach 2017-2018 jest niejasna. 

Przyrost naturalny stanowi różnicę między urodzeniami a zgonami, nie sumę. 

 

Kierownik Wydziału Strategii i Rozwoju – Aneta Milczarek 

powiedziała, że podczas poprzedniej komisji zwrócono uwagę na tą niejasność. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Rafał Cezary Bielawski 

dodał, że ma uwagę do zdania „Wiodące funkcje w mieście to administracja i usługi głównie 

handel i budownictwo oraz rekreacja, turystyka i wypoczynek” - handel to nie usługa. 

 

Więcej pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Olecka wotum zaufania; 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

poinformowała, że po zakończeniu debaty nad raportem o stanie gminy Rada Miejska  

w Olecku postanawia udzielić wotum zaufania Burmistrzowi Olecka. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia 

Burmistrzowi Olecka wotum zaufania. 
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p) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko 

na lata 2019-2028; 

 

Zastępca Skarbnika Gminy – Agata Jeglińska 

oznajmiła, że w uchwale zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Olecko na lata 

2019 – 2028, dokonuje się następujących zmian: 

W załączniku Nr 1 „Wieloletnia Prognoza Finansowa” w 2019 roku: 

a) zwiększa się dochody ogółem o 2.467.138,85 zł, z tego dochody bieżące  

o 1.323.369,85 zł, a dochody majątkowe o 1.143.769,00 zł; 

b) zwiększa się wydatki ogółem o 3.952.019,85 zł, w tym bieżące zwiększa się  

o 1.652.727,85 zł a majątkowe zwiększa się o 2.299.292,00 zł; 

c) zmniejsza się nadwyżkę budżetu gminy na 2019 rok o 1.484.881,00 zł i wprowadza  

w tej samej wysokości po stronie przychodów wolne środki wynikające z rozliczeń  

z lat ubiegłych w wysokości 384.881,00 zł oraz przychody z tytułu emisji obligacji 

komunalnych w wysokości 1.100.000,00 zł z przeznaczeniem na spłatę wcześniej 

zaciągniętych zobowiązań. Spłatę obligacji zaplanowano w latach 2026-2028. 

 

Członek Komisji – Wacław Olszewski 

zadał pytanie, czy zostały jeszcze środki stanowiące nadwyżkę budżetu. 

 

Zastępca Skarbnika Gminy – Agata Jeglińska 

odpowiedziała, że nie. 

 

Członek Komisji – Wacław Olszewski 

spytał, z czego wynika zwiększenie dochodów majątkowych. 

 

Zastępca Skarbnika Gminy – Agata Jeglińska 

powiedziała, że wynika to z dotacji przeznaczonej na budowę drogi w miejscowości Możne. 

 

Członek Komisji – Wacław Olszewski 

zapytał o zwiększenie dochodów bieżących. 

 

Zastępca Skarbnika Gminy – Agata Jeglińska 

poinformowała, że dochody bieżące to ogółem zmiany dotyczące zwiększenia przez 

Wojewodę dotacji na zadania zlecone, własne realizowane przez MOPS oraz Urząd Miejski 

(podatek akcyzowy). 

 

Więcej pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2019-2028. 

 

 

r) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2019 rok; 

 

Zastępca Skarbnika Gminy – Agata Jeglińska 

poinformowała, że dochody ogółem zwiększa się o 910.536,00 zł: 

1. W dz. 600 – Transport i łączność, wprowadza się plan dotacji celowej w kwocie 

824.301,00 zł na realizację w 2019 roku zadania pn. „Budowa drogi gminnej  

Nr 141028N dł. 1,497 km i odcinka drogi gminnej Nr 141038N od km 0+000 do km 0+286 w 

m. Możne” w ramach Funduszu Dróg Samorządowych. 
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2. W dz. 750 Administracja publiczna zwiększa się plan o 85.611,00 zł z tytułu kar  

za nieterminową realizację umów i otrzymane odszkodowania. 

3. W dz. 801 – Oświata i wychowanie, zwiększa się plan: Szkoły Podstawowej nr 2  

im. Mikołaja Kopernika w Olecku o 324,00 zł z tytułu otrzymanego zwrotu wydatków z lat 

ubiegłych, oraz Szkoły Podstawowej w Babkach Oleckich o 300,00 zł z tytułu otrzymanego 

odszkodowania. 

 

Członek Komisji – Wacław Olszewski 

spytał, czego dotyczą kary. 

 

Zastępca Skarbnika Gminy – Agata Jeglińska 

odpowiedziała, że kary stanowią uzyskane odszkodowania i nieterminowe realizacje umów 

m.in. na amfiteatrze. To nieplanowane dochody z 2019 roku. 

 

Członek Komisji – Grzegorz Wróblewski 

zapytał, ile wyniosła kara za niedotrzymanie terminu na amfiteatrze. 

 

Zastępca Skarbnika Gminy – Agata Jeglińska 

poinformowała, że ponad 35.000,00 zł. 

Wydatki ogółem zwiększa się o 2.395.417,00 zł: 

1. W dz. 600 – Transport i łączność, dokonuje się zmian: 

a) wprowadza się zadanie inwestycyjne pn. Budowa drogi gminnej w miejscowości Możne,  

z planem 1.990.434,00 zł. z przeznaczeniem na wykonanie nawierzchni asfaltowej 

(alternatywnie betonowej), budowę chodników, przebudowę sieci wodociągowej, 

elektroenergetycznej i telekomunikacyjnej; 

b) zmniejsza się plan wydatków na zadaniu inwestycyjnym pn. Przebudowa drogi gminnej 

Giże – projekt o kwotę 10.610,00 zł; 

c) zwiększa się plan wydatków bieżących o 235.000,00 zł z przeznaczeniem  

na żwirowanie dróg publicznych gminnych; 

d) zwiększa się plan wydatków inwestycyjnych na zadaniu Przebudowa drogi Świdry –                

Dzięgiele nr 141048N o kwotę 15.000,00 zł. 

2. W dz. 700 – Gospodarka mieszkaniowa, zwiększa się plan w rozdz. 70004 § 4300  

o 23.085,00 zł z przeznaczeniem na zakup usług pozostałych (w związku z wypłaconym 

odszkodowaniem z tytułu uszczerbku na zdrowiu po upadku osoby na posesji gminnej – 

Gmina wypłaciła odszkodowanie ale odzyskała je od ubezpieczyciela). 

3. W dz. 750 – Administracja publiczna, zwiększa się plan w rozdz. 75023 § 4010 o kwotę 

24.480,00 zł z przeznaczeniem na wypłatę nieplanowanej odprawy emerytalnej pracownikowi 

urzędu; 

w związku ze zmianą statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku  

i przeniesieniem zadań w zakresie dodatków mieszkaniowych, dodatków energetycznych oraz 

stypendiów szkolnych o charakterze socjalnym przenosi się plan wydatków z paragrafów 

4010 – 20.010,00 zł, 4110 – 3.494,00 zł, 4120 – 491,00 zł, 4210 –1.580,00 zł, 4280 – 40,00 

zł, 4300 – 1.500,00 zł, 4440 – 615,00 zł, 4700 – 800,00 zł do planu w rozdz. 85219 – 

28.530,00 zł; 

zwiększa się plan w rozdz. 75095 § 4210 o 4.500,00 zł z przeznaczeniem na zakup gablot  

na ogłoszenia do sołectwa Giże (w związku z oszczędnościami na zadaniu inwestycyjnym); 

4. W dz. 801 – Oświata i wychowanie, w rozdz. 80101 zwiększa się plan finansowy Szkoły 

Podstawowej w Babkach Oleckich o 300,00 zł z przeznaczeniem na zakup materiałów  

i wyposażenia, w związku z uzyskanym odszkodowaniem za spaloną drukarkę; w rozdz. 

80148 zwiększa się plan Szkoły Podstawowej Nr 1 w Olecku o kwotę 20.000,00 zł  

(w paragrafie 4210 o kwotę 12.000,00 zł oraz w paragrafie 4300 o kwotę 8.000,00 zł) oraz 

Szkoły Podstawowej nr 2 w Olecku o kwotę 20.000,00 zł (w paragrafie 4210 o kwotę 
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14.739,60 zł oraz w paragrafie 4300 o kwotę 5.260,40 zł) z przeznaczeniem na zapewnienie 

wkładu własnego do rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu”; 

dokonuje się zmian w planie Szkoły Podstawowej im. Marszałka Józefa Piłsudskiego  

w Gąskach, w rozdziale 80195 w projekcie Aktywna szkoła II tworząc paragraf 3247 oraz 

3249 z przeznaczeniem na wypłatę stypendiów uczniom uzdolnionym; 

5. W dz. 852 – Pomoc społeczna, w rozdz. 85219 – Ośrodki pomocy społecznej w związku  

ze zmianą statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku i przeniesieniem zadań 

w zakresie dodatków mieszkaniowych, dodatków energetycznych oraz stypendiów szkolnych 

o charakterze socjalnym zwiększa się plan wydatków w paragrafach 4010 – 20.010,00 zł, 

4110 – 3.494,00 zł, 4120 – 491,00 zł, 4210 – 1.580,00 zł, 4280 – 40,00 zł, 4300 – 1.500,00 zł, 

4440 – 615,00 zł, 4700 – 800,00 zł, łącznie 28.530,00 zł; 

6. W dz. 855 – Rodzina, w planie Urzędu Miejskiego tworzy się paragraf 2910 - Zwrot dotacji 

oraz płatności wykorzystanych niezgodnie z przeznaczeniem lub wykorzystanych  

z naruszeniem procedur, o których mowa w art. 184 ustawy, pobranych nienależnie lub  

w nadmiernej wysokości z planem 5.668,00 zł z przeznaczeniem na zwrot dotacji za 2018 r. 

dotyczącej programu „Dobry start”; 

7. W dz. 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska dokonuje się zmian: 

a) w rozdz. 90095 wydatki bieżące w kwocie 5.000,00 zł przewidziane na dotacje 

organizacjom pozarządowym w ramach konkursu na wykonanie diagnozy potrzeb sektora 

pozarządowego, przenosi się do paragrafu 4300 (zakup usług w związku z edukacją, 

promocją i organizacją konkursu związanego z realizacją programu zapobiegania 

bezdomności oraz właściwej opieki nad zwierzętami); 

b) w rozdz. 90095 zwiększa się wydatki bieżące w paragrafie 4210 o kwotę 2.710,00 oraz  

w paragrafie 4300 o kwotę 450,00 zł z przeznaczeniem na zakup oraz montaż betonowych 

ławek w sołectwie Giże (w związku z oszczędnościami na zadaniu inwestycyjnym); 

c) w rozdz. 90095 zwiększa się wydatki bieżące w paragrafie 4300 o kwotę 18.450,00 zł  

z przeznaczeniem na bieżące utrzymanie amfiteatru; 

d) w rozdz. 90015 zwiększa się wydatki bieżące w paragrafie 4300 o kwotę 28.000,00 zł  

na opłatę stałej mocy zamówionej do amfiteatru; 

e) zmniejsza się plan wydatków inwestycyjnych na zadaniu Zagospodarowanie terenu  

na zapleczu budynków przy Placu Wolności 19 – 21 o kwotę 15.000,00 zł. 

8. W dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, w rodz. 92195 zmienia się plan 

między paragrafami bieżącymi z przeznaczeniem na ogłoszenie w sprawie konkursu na nazwę 

amfiteatru o kwotę 652,00 zł; 

zwiększa się plan wydatków bieżących o kwotę 2.950,00 zł z przeznaczeniem na organizację 

Festynu Rodzinnego w sołectwie Giże (w związku z oszczędnościami na zadaniu 

inwestycyjnym); 

zwiększa się plan wydatków bieżących w projekcie Rozbudowa z przebudową amfiteatru  

w Olecku z przeznaczeniem na organizację letniego festiwalu Active Festiwal Olecko – 

warsztaty zerowaste, sloowfood, upcycling oraz inne działania promujące wydarzenie  

o kwotę 30.000,00 zł. 

Po stronie przychodów zwiększa się plan wolnych środków jako nadwyżki środków 

pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczeń wyemitowanych 

papierów wartościowych i kredytów z lat ubiegłych o kwotę 384.881,00 zł, oraz wprowadza 

się przychody z tytułu emisji obligacji komunalnych w wysokości 1.100.000,00 zł  

z przeznaczeniem na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań. 

 

Członek Komisji – Wacław Olszewski 

powiedział, że na organizację letniego festiwalu Active Festival Olecko były przeznaczone 

środki z Unii Europejskiej. 
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Zastępca Skarbnika Gminy – Agata Jeglińska 

oznajmiła, że dodatkowe środki w wysokości 30.000,00 zł przeznaczone zostaną 

na dodatkowe działania. 

Członek Komisji – Wacław Olszewski 

spytał, jaka w sumie jest kwota przeznaczona na festiwal. 

 

Zastępca Skarbnika Gminy – Agata Jeglińska 

odpowiedziała, że 218.000,00 zł. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

dodała, że będą organizowane warsztaty oraz inne działania promujące wydarzenie  

oraz koncerty jako impreza masowa. 

 

Zastępca Skarbnika Gminy – Agata Jeglińska 

powiedziała, że podczas festiwalu zagrają m.in. The Dumplings, Wojtek Mazolewski Quintet,  

Mery Spolsky. Prawdopodobnie nie zagra Tulia. Poza tym odbędą się warsztaty, zerowaste, 

itp. 

 

Więcej pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu 

Gminy Olecko na 2019 rok. 

 

 

Do punktu 2 – Analiza sprawozdania z wykonania budżetu gminy za rok 2018. 

 

 

Projekt uchwały w sprawie w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz  

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2018 rok; 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2018 

rok. 

 

 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Olecka; 
 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Olecka. 

 

 

Do punktu 3 – Sprawy wniesione. 

 

Sprawy wniesione zostały przekazane Radnym drogą elektroniczną. 
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Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 4 – Wolne wnioski.   

 

Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko 

odczytał wnioski zgłoszone podczas komisji wyjazdowej odbytej w dniu 17 czerwca 2019 r. 

 

Członek Komisji – Wacław Olszewski 

na prośbę mieszkańca, który składał wniosek o utworzenie znaków poziomych przy  

ul. Leśnej, zgłosił, iż mieszkaniec ten nie otrzymał odpowiedzi. 

 

Członek Komisji – Rafał Cezary Bielawski 

zgłosił wniosek o wyczyszczenie leżącej tablicy w kształcie księgi nawiązującej do rocznicy 

450-lecia założenia Olecka, znajdującej się przed mostem kamiennym przy ul. Zamkowej  

na skarpie oraz wykoszenie terenu przy tej tablicy. 

 

Członek Komisji – Marcin Roszko 

zgłosił wniosek o skoszenie trawy na cmentarzu ewangelickim. 

 

Członek Komisji – Wacław Olszewski 

zapytał, do kiedy będą trwały roboty na plaży „Szyjka”. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

odpowiedziała, że do połowy lipca, jednak pewne roboty były chwilowo wstrzymane. 

Obecnie realizator będzie przystępować do budowy pomostu. Budowa budynku nie należy  

do tego projektu. 

 

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zgłosiła wniosek o zwiększenie liczby asystentów rodziny w Gminie Olecko. 

 

Komisja złożyła następujące wnioski: 

 

 o przeznaczenie 1 dnia w miesiącu na przeprowadzenie kontroli w godzinach 

wieczornych przez pracownika socjalnego oraz dzielnicowego na terenach przy  

ul. Kasprowicza oraz w Imionkach; 

 wyczyszczenie leżącej tablicy w kształcie księgi nawiązującej do rocznicy 450-lecia 

założenia Olecka, znajdującej się przed mostem kamiennym przy ul. Zamkowej  

na skarpie oraz wykoszenie terenu przy tej tablicy; 

 o skoszenie trawy na cmentarzu ewangelickim; 

 przebudowę drogi Dąbrowskie – Dąbrowskie Osada; 

 o zwiększenie liczby asystentów rodziny w Olecku. 

 

 

Protokołowała 

Barbara Skarżyńska 

Przewodniczący Komisji 

Dawid Bondarenko 

 

 


